
  
 

 
 
Aan 
de voorziter van Provinciale Staten van Drenthe 
mevrouw J. Klijnsma 
Postbus 122 
9400 AC Assen 
 
 
Datum, 12-06-2023 
 
Geachte voorziter, 
 
Onderwerp: schri�elijke vragen aardgas winning in de gemeente Westerveld art. 
htps://www.rtvdrenthe.nl/nieuws/15629107/vermilion-ziet-af-van-gaswinning-binnen-
koloniën-van-weldadigheid  
 
 
Vermilion wil meer aardgas winnen in de gemeente Westerveld en Weststellingwerf. Daarom 
onderzoekt het bedrijf wat de beste loca�e is. In eerste instan�e lagen veer�en op�es op tafel, 
waaronder Wilhelminaoord, Vledder en Vledderveen, maar vorig jaar bleek uit onderzoek dat 
meerdere van deze loca�es ongeschikt zijn vanwege de Koloniën van Weldadigheid. Als op deze 
loca�es een boorinstalla�e komt te staan, dan doet dat a�reuk aan de UNESCO 
Werelderfgoedstatus. 
 
Een extra onderzoek naar de mogelijkheden van gaswinning in het gebied volgde en een 
ona�ankelijke commissie kijkt mee. Die oordeelt dat Vermilion nog steeds niet goed in beeld 
hee� wat de gevolgen zijn voor het werelderfgoed en de natuur. Vermilion moet dat dus eerst 
nog uitzoeken, voordat staatssecretaris Hans Vijlbrief een geschikte loca�e kan kiezen. Het 
bedrijf hee� daarom besloten enkele loca�es niet meer voor te stellen aan Vijlbrief, zodat er 
minder onderzoek nodig is. Er blijven nu vijf loca�es over: vier in de buurt van Vledder en de 
ander ligt in de buurt van Noordwolde, in Friesland. 
Bij het lezen van het ar�kel ontstonden de volgende vragen aan GS:  
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1. Gesproken wordt over minder gaswinning in Nederland. In het ar�kel staat dat op 5 
loca�es, te weten: 4 nabij Vledder en 1 nabij Noordwolde toch wordt doorgezocht naar 
nieuwe geschikte loca�es. Wat doet de GS om minder nieuwe loca�es in gebruik te laten 
nemen? 

2. Kan het college van GS ook aangeven waarvoor het te winnen gas wordt gebruikt? 
Hebben Nederlandse huishoudens hier profijt van? 

3. Sinds jaren wordt in het gebied gezocht naar nieuwe loca�es. Loca�es die onder andere 
dicht bij de bouwde kom liggen. Wat doet GS om de inwoners meer zekerheid te geven? 

4. Kan het college van GS garanderen dat de boringen niet leiden tot schade aan ons mooie 
gebied en gebouwen, welke kunnen ontstaan door trillingen en bodemdaling? 

5. Hee� het college van GS ook de informa�e dat een boortoren tot 5 km hemelsbreed gas 
kan winnen? Zo ja, Is het uit te sluiten dat het gas onder het Unesco wereld erfgoed 
gebied en de omliggende dorpen geboord gaat worden? 

6. Kan GS uitsluiten dat nieuw te bouwen woningen geen schade ondervinden door de aan 
te leggen boortorens zodat nieuwe bewoners zekerheid geboden kan worden? 

7. Bij Wapse is reeds een boortoren in werking. Is het college van GS het met ons eens dat 
het niet zinvol is om dan nog een boortoren binnen zeer korte afstand plaatsen? 

8. Kan het college van GS ons uitleggen waar de benodigde s�kstofruimte vandaan gehaald 
wordt om de boortorens te kunnen realiseren? 

9. Is het college van GS het met ons eens dat landelijk is afgesproken eerst PAS-melders te 
legaliseren met de vrijgekomen s�kstofruimte. Wat doet de GS om de PAS-melders eerst 
te legaliseren alvorens nieuwe gasboorplannen uitgevoerd gaan worden? 

 
 
Namens de frac�e van de BBB 
S.A. Maris-Brouwer 
 


